



## Referat fra skolebestyrelsesmøde

Mandag d. 2. december 2024 kl. 16.30- 19.30 på Møllehøjskolen.

Afbud:

Til stede:

<b>Pkt. 1</b>	<p><b>Velkommen</b> <b>Godkendelse af referat</b></p> <p><b>REF:</b> Godkendt</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Se også nedenstående opfølgningspunkter</li><li>- Overlund skole fortæller at der ikke mere er problemer med at børnene kommer for sent.</li><li>- Der var en fælles snak omkring de emner vi havde snakket om med Overlund</li><li>- Vi skriver dem ned under mulige kommende punkter.</li></ul> <p>Opfølgning fra møde d. 16.9.2024 ang. Buskørsel: <a href="#">Børne- og Ungdomsudvalget - Søndre Skole (viborg.dk)</a></p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Der har været problemer med at bussen kan nå herfra til Overlund om morgenen, så børnene kommer for sent i skole på Overlund <i>Svar: Hvis det er et generelt problem, bør I tage kontakt til busselskabet og gøre opmærksom på udfordringen. Her må busselskabet vurdere om det er nødvendigt at starte en eller begge ruter et par minutter før. Dette skal ske i samarbejde med skolerne (Møllehøjskolen og Overlund Skole), der skal opdatere køreplanen på AULA.</i></li><li>- Ruten efter skole fra Overlund går ikke over Bruunshåb. Det betyder, at børn, som går i 7. klasse på Overlund skole, og som gerne vil gå i fritidsklub på Møllehøjskolen ikke har mulighed for at bruge bussen til det formål <i>Svar: Ruterne planlægges efter de kørselsberettigede elever</i></li></ul> <p>Opfølgning fra Fællesmøde med Overlund i Lysningen d. 18.11.2024 Hvad tog vi med os derfra?</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Informationspjece (indskoling, mellemtrin, udskoling)</li><li>- Forældremøde inden skolestart 0./ 1. årgang</li><li>- Mediepolitik</li><li>- Brug af ressourcer til fællesskabet --&gt; eksempel "Styret aktivitet i frikvarter".</li></ul>
---------------	--

<p><b>Pkt. 2</b></p>	<p><b>Husrødder</b></p> <p><b>REF:</b> Husrådet havde ønsket en Pannabane til byrådsdagen, men fik i denne omgang ikke noget med hjem. Der har været snakket i husrådet om både at have mindre dyre ønsker med, samt om det kan være muligt at skaffe penge til Pannabane på andre måder.</p>
<p><b>Pkt. 3</b></p>	<p><b>Tema: Medarbejdertrivsel v. Helle og Marianne</b></p> <p><b>REF:</b> Vi har fået lavet en APV i foråret. Helle og Marianne fortalte om hvordan vi arbejder med medarbejdertrivsel, langtidsfriskhed og vi-hed på skolen.</p>
<p><b>Pkt. 4</b></p>	<p><b>Opfølgning på mediepolitik – kvalificering af mediepolitik – status?</b> Hvordan bliver politikken en kultur?</p> <p>Opfordring fra forældre - sendt til Dan: Ønske om undtagelse i mediepolitik: Tilladt at bære smart watch, hvis det indstilles, så det udelukkende kan vise klokken/skridt – mens de er i skole og SFO. Argument: - det kan være svært at lade sit barn cykle alene til/fra skole uden at vide hvor de er, eller om der er sket noget på vejen. - tidligere oplevelse af at miste noget fra rummet/tasken før.</p> <p>Inspiration fra Overlund skole, som tillader smart watches , hvis diverse funktioner er slået fra.</p> <p>Skærmfri Klub Kværnen v. Dan <b>REF:</b> Pernille og Dan fremlagde brev fra bestyrelsen, samt politikken. Der er enighed om at det kan sendes ud. Pernille og Dan skriver det rent og gør klar til at blive sendt ud. Gerne i forbindelse med at Klubben også sender ud i forhold til tiltaget om den skærmfrie klub.</p>

<p><b>Pkt. 5</b></p>	<p><b>Dialogmødet</b> afviklet af B&amp;U d. 4.11.2024  Tema:  Kvalitetsrapport - Hverdagsfortællinger.  Frivillighed  Makerspace</p> <p>Til drøftelse:  Hvordan ønsker Møllehøjskolen at arbejde med frivillighed?</p> <p>Eksempler:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Udvide fra Forældre-ressourcebank til Bedsteforældre/lokal-ressourcebank. Invitere ind ved aktiviteter/ hvor der er behov. Eks. Motionsløb, Skolekoncert, Arbejdsdag. Andet?</li> <li>- Læsevenner"/ "Håndværk og Design venner" (eks. fra Karup)</li> </ul> <p><b>REF:</b> Pernille, Stine og Kirsten har været til dialogmøde.</p> <p>- Frivillighed er et stort tema, der forventes at der arbejdes med på alle skoler. der blev præsenteret flere gode tiltag på forskellige skoler. Vi har i skolebestyrelsen talt om frivillighed flere gange. Og vil gerne finde flere forskellige steder hvor de kan bruges. Fælles for de steder hvor det virkede godt, er at man har et hold af frivillige, til en opgave. På den måde kan det være holdet af frivillige der selv står for koordineringen af hvem der kommer de forskellige dage. Det er vigtigt at der er nogle reelle opgaver, som giver mening, både for skolen og de frivillige. Det kan både være til enkeltstående arrangementer/aktiviteter og til ting der bliver gentaget med kortere mellemrum.</p> <p>- Makerspace - Viborg kommune har lavet et stort tiltag i forhold til Teknologiforståelse og Makerspace. Alle lærere fra mellemtrinnet er på uddannelse, hvor der arbejdes med hvordan man kan arbejde med forskellige maker- og teknologier. Det er et 4-årigt projekt hvor der også er indtænkt en del videndeling mellem skolerne. Der er også afsat et beløb til indkøb af forskellige teknologier.</p>
<p><b>Pkt. 6</b></p>	<p><b>Kapacitetsudfordringer</b></p> <p>Forespørgsel fra 1. årgang; skal de blive i Stjernehuset eller går det på skift?  <b>REF:</b> Der har været henvendelser fra forældre omkring hvem der skal være i Stjernehuset næste år. – Der er forskellige holdninger hos forældrene. Både for at blive og for at skifte lokaler. Skolen tager beslutning i foråret om hvor de forskellige årgange skal være i kommende skoleår. Skolebestyrelsen mangler fortsat svar på de spørgsmål der er sendt ind i forhold til skolestrukturen. Der kan med fordel nævnes noget omkring skolebestyrelsens arbejde med at få svar fra politikerne. Det blev aftalt at Pernille starter en julehilsen.</p>

<b>Pkt. 9</b>	<p><b>Korte beskeder</b></p> <p><b>Skoleleder:</b> Der er kommet budget, i dag. Så nu skal skolen i gang med at se hvordan det kommer til at se ud for næste år. Lige efter nytår går indskrivning til kommende skoleår i gang.</p> <p><b>Formand:</b> Info om Netværket for Skolebestyrelser, Viborg Kommune: Besluttet at Netværket ændrer form, således formål fremadrettet er:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Vidensdeling/ netværk</li><li>- Fortælling/ ambitioner om den gode folkeskole i Viborg kommune</li><li>- Lade politikerne træffe beslutningerne</li></ul> <p>Eks. På temaer/ emner til drøftelse:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Hvordan sikre fastholdelse til folkeskolen?</li><li>- Den gode overgang – fra institution --&gt; skole</li><li>- Digital dannelse</li><li>- Forældrefolder/information/inspiration</li><li>- Skole-hjem-samarbejde</li><li>- Mellemløst</li></ul> <p>Mødes x2 / årligt - hver bestyrelse sender to repræsentanter.</p> <p>Hvis tidligere behov – samles Netværket.</p> <p>Møde i Skolefællesskabet: Forslag om møde med Overlund, Houlkær d. 28.1.2025 på Houlkær Skolen. Forslag til dagsorden? - Send gerne forslag til Stine/Kirsten hvis der er noget.</p> <p><b>Undervisning:</b> Ricky har søgt og fået 8 frugt træer og 8 frugtbuske, der er sat op mellem børnehaven og skolen</p> <p><b>Fritid:</b> SFO har afholdt bag for en sag hvilket var en kæmpe succes. - Det giver nogle besværligheder at de forskellige trin har forskellige sluttider i forhold til at benytte hallen. Der er store JuleLIVE i december for den samlede fritidsdel og ellers kører de forskellige traditioner I klubben er der særlig opmærksomhed på at få startet op efter nytår med mobilfri klub</p> <p><b>Øvrige:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Skolebestyrelsen vil rigtig gerne hjælpe med at søge nogle om sponsorater til fx æbleskivedag. Så fritidsdelen kan bruge pengene til noget andet.</li><li>- Skolebestyrelsen tilbyder sin hjælp til husrådet i forhold til at få set om de i fællesskab kan få en Pannabane.</li><li>- Der er fortsat gang i at få fundet nogle penge i forhold til at få lavet cykelbanen renoveret. Der bliver blandt andet også brug for at få lavet noget</li></ul>
---------------	--

	<p>byggetilladelse.</p> <p>- Vi arbejder sideløbende med hallen omkring at få lavet noget mere asfalt og en mere hensigtsmæssig perkeringsplads.</p> <p><b>REF:</b></p>
<b>Pkt. 10</b>	<p><b>Evt.</b></p> <p><b>REF:</b></p>
	<p><b>Overblik Årshjul</b></p> <p><b>22. august:</b> Høring omkring skolebusser</p> <p><b>16. september:</b> Tema: Mobiltelefoner, smarture og andre skærme Skema i forhold til ressourcebank, der kan bruges på alle årgange.</p> <p><b>4. november</b> Dialog møde med Børn&amp;Unge udvalg samt skoleleder, formand og næstformand (eller to andre repræsentanter fra skolebestyrelsen)</p> <p><b>18. november:</b> Fælles møde med Overlund på Lysningen</p> <p><b>2. december:</b> Tema til egen del: Medarbejdertrivsel (Tovholder Helle og Kirsten) Tema: Ny folkeskoleaftale, herunder blandt andet - karakterer på 6. årgang (tovholder Kirsten)</p> <p><b>14. januar:</b> Tema: Skolestart Budget</p> <p><b>27. februar:</b> - Tema: sprog og tonen – Hvordan taler børnene til hinanden</p> <p><b>26. marts:</b></p> <p><b>29. april:</b></p> <p><b>26. maj:</b></p> <p><b>19. juni:</b></p>

	<p><b>Mødekalender 2024-25</b></p> <p>Torsdag den 22/8  Tirsdag den 17/9  Mandag den 18/11 fælles med Overlund på Lysningen  Mandag den 2/12  Tirsdag den 14/1  Torsdag den 27/2  Onsdag den 26/3  Tirsdag den 29/4  Mandag den 26/5  Torsdag den 19/6</p> <p>Alle møder er kl. 16.30 til 18.30</p>
<p><b>Punkter til kommende møder</b></p>	<p><b>Mulige punkter</b></p> <p>Opfølgning fra Fællesmøde med Overlund i Lysningen d. 18.11.2024  Hvad tog vi med os derfra?</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Informationspjece (indskoling, mellemtrin, udskoling)</li> <li>- Forældremøde inden skolestart 0./ 1. årgang</li> <li>- Mediepolitik</li> </ul> <p>Brug af ressourcer til fællesskabet --&gt; eksempel "Styret aktivitet i frikvarter".</p>